

Title (en)

Twisting machine.

Title (de)

Zwirnmaschine.

Title (fr)

Métier à retordre.

Publication

EP 0477497 A1 19920401 (DE)

Application

EP 91112668 A 19910727

Priority

- DE 4026962 A 19900825
- DE 4038937 A 19901206

Abstract (en)

The invention relates to a twisting machine, in which a plurality of yarns (4, 6) are each drawn off from a run-off bobbin (17, 27) and are twisted at a common twisting point (7), thereby forming a yarn balloon (5). The two yarns (4, 6) can be braked by yarn brakes (8, 14). To improve the uniformity of the twist in the cord yarn (12), equal yarn lengths have to be twisted during each revolution of the cording spindle (1). According to the invention, it is proposed to measure the draw-off speed of the two yarns (4, 6) by means of sensors (34, 35) and to compare the measurement values. Differences which are detected can be transmitted to a regulating device, the actuator of which is, for example, the adjusting drive (9) of the inner yarn brake (8). <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Zwirnmaschine, bei der mehrere Fäden (4, 6) jeweils von einer Ablaufspule (17, 27) abgezogen und unter Bildung eines Fadenballons (5) in einem gemeinsamen Zwirnpunkt (7) verzweigt werden. Beide Fäden (4, 6) sind von Fadenbremsen (8, 14) abbremsbar. Zur Verbesserung der Gleichmäßigkeit des Zwirns im Kordfaden (12) müssen gleiche Fadenlängen je Umdrehung der Kordierspindel (1) verzweigt werden. Gemäß der Erfindung wird vorgeschlagen, die Abzugsgeschwindigkeit beider Fäden (4, 6) durch Sensoren (34, 35) zu messen und die Meßwerte zu vergleichen. Festgestellte Differenzen können einer Regeleinrichtung aufgegeben werden, deren Stellglied beispielsweise der Verstellantrieb (9) der Innenfadenbremse (8) ist. <IMAGE>

IPC 1-7

B65H 61/00; D01H 13/32

IPC 8 full level

B65H 61/00 (2006.01); **D01H 13/32** (2006.01)

CPC (source: EP)

B65H 61/00 (2013.01); **D01H 13/32** (2013.01); **D02G 3/285** (2013.01); **B65H 2701/31** (2013.01)

Citation (search report)

- [YD] DE 3507711 A1 19851010 - BARMAG BARMER MASCHF [DE]
- [Y] DE 3827453 C1 19891012
- [A] DE 3341478 A1 19850530 - ZINSER TEXTILMASCHINEN GMBH [DE]
- [AD] DE 3628654 A1 19880303 - PALITEX PROJECT CO GMBH [DE]

Cited by

CN103147188A; FR2732366A1; CN115449944A; WO0020317A1; WO2015012773A1

Designated contracting state (EPC)

CH DE ES FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0477497 A1 19920401; EP 0477497 B1 19951206; DE 59107023 D1 19960118

DOCDB simple family (application)

EP 91112668 A 19910727; DE 59107023 T 19910727